



إتحاد المستشفيات العربية  
ARAB HOSPITALS FEDERATION

# MEMBERSHIP

## ملف العضوية

# INTRODUCTION

The Arab Hospitals Federation is an independent, non-political and non-profit organization that represents and serves Arab public and private hospitals, medical centers, institutions and organizations directly connected with the provision of Healthcare.

Nearly 600 members from 18 Arab countries come together to form AHF.

Founded in 2002, AHF constitutes an ideal platform to exchange ideas, policies and services in the Healthcare Management as well it provides education for health care leaders and is a source of information on health care issues and trends.

The AHF maintains an official relation with various organisms Arab Ministries of Health, League of Arab States, World Health Organization, Executive Board of the Health Ministers Council, Executive Board of the Health Ministers Council for Cooperation Council States, Arab League for Healthcare Quality, Syndicates and Associations of Hospitals in Arab Countries, Orders of Nurses in Arab Countries and Arab Medical Societies.

The Arab Hospitals Federation has acquired the title of Supervising Member in the Economic and Social Council of the Arab League.

# VISION

The AHF vision is an Arab world of healthy communities served by high managed hospitals and excellent health services where all individuals reach their highest potential for health.

# MISSION

The mission of the Arab Hospitals Federation consists of:

- Contributing to better health for all Arab citizens through the advancement of appropriate and properly-managed healthcare organizations and facilities.
- Enhancing the performance of health care organizations through training programs
- Contributing to the development of effective healthcare management.
- Offering a platform for exchange of experience, knowledge and technology among the Arab community of healthcare organizations and management professionals.
- Acting as representative of its Members in the dialogue with other global organizations.

# MEMBERSHIP

The Arab Hospitals Federation seeks to act as link between its members and the other stakeholders in the Arab Health care sector with the purpose to facilitate exchange of knowledge and experience in hospital management and leadership.

Your membership in AHF is allowing you to network directly with key executives and key decision makers from the most recognized Arab healthcare providers' community.

In addition to that, it highlights your institution as an active member of the Arab healthcare providers' community.

# VALUE OF MEMBERSHIP

Being a member in AHF gives your institution different benefits on various levels:

## **1- Constant Contact with AHF Secretariat**

### **2- Involvement in AHF activities**

Updates on AHF activities, news by email  
Access to information about AHF projects  
Participation in AHF activities (studies, surveys, pilot projects...)  
10% Discount on AHF events & Training

### **3- AHF Annual Awards**

Exclusive possibility to submit an entry to the AHF Annual Award

### **4- AHF Annual Forum**

Free Registration for the Annual Forum.  
Possibility to be a speaker during the AHF Annual forum  
Customized B2B meetings during AHF Annual Forum  
Personal contact with other AHF Members  
Access to the last AHF Annual forum attendee list

### **5- General**

Voting rights at the General Assembly  
Membership Certificate and utilization of AHF Members' Logo  
Facilitate the Exchange of Expertise between the Members  
Help members to be in contact with top notch speakers and experts for their Internal Events

### **6- AHF E-NEWSLETTER**

Electronic copies of the AHF e-Newsletter when issued.  
Possibility to publish articles in the AHF e-Newsletter or Annual Magazine.  
20% Discount on advertisement pages in AHF e-Newsletter or Annual Magazine.

### **7- Exposure on AHF Website**

Promotion for Recruitment opportunities for Members  
20% Discount on advertisement pages in AHF Website

# ELIGIBILITY

The Membership Categories include Public & Private Hospitals, Polyclinics, Medical Centers, Diagnostic Centers, representative body regrouping hospitals and a group directly connected with the hospitals and health service provision or individual Health-care advisors, hospital managers, well known personality in healthcare field.

# COST OF MEMBERSHIP

The Membership Participation Fee is **\$500 Per Year** for each of the previous categories and **\$300 Per Year** for Individual Members.

# BENEFITS

A- Improve cooperation within hospitals and medical and health Arab Institutions, members in this federation, in different technical and scientific fields.

B- Cooperation with Arab and International associations to set dedicated programs for training and orientation of employees in these institutions and enhancement of their experience.

C- Benefit from the human and technological resources through experience exchange among the members.

D- Establishment of research centers to improve the scientific and administrative competence in member hospitals.

E- Issue specialized publications for health awareness dedicated to all units and components of Arab societies, through a specialized medical-health magazine.

F- Promote the services of members through the Website, publications, email shot,....

## المقدمة

اتحاد المستشفيات العربية هو منظمة مستقلة، غير سياسية لا تبغي الربح تمثل وتخدم المستشفيات العربية العامة والخاصة والمراكز الطبية والمؤسسات والمنظمات المعنية بتوفير الرعاية الصحية. يجمع الإتحاد ما يقارب 600 عضو من 18 دولة عربية.

تأسس اتحاد المستشفيات العربية عام 2002، وهو يشكل منصة مثالية لتبادل الأفكار والسياسات والخدمات في إدارة الرعاية الصحية، فضلا عن أنها توفر التعليم لقادة الرعاية الصحية وهي مصدر للمعلومات حول المواضيع الصحية والإتجاهات الحديثة في الرعاية الصحية .

يربط الإتحاد علاقة رسمية مع مختلف المنظمات مثل وزارات الصحة العربية، جامعة الدول العربية، منظمة الصحة العالمية والمجلس التنفيذي لمجلس وزراء الصحة العرب، المجلس التنفيذي لمجلس وزراء الصحة لدول مجلس التعاون، الرابطة العربية لجودة الخدمات الصحية، النقابات والجمعيات العربية للمستشفيات، نقابات الممرضات والممرضين في الدول العربية والجمعيات الطبية العربية.

اكتسب اتحاد المستشفيات العربية صفة عضو مراقب في المجلس الاقتصادي والاجتماعي في جامعة الدول العربية.

## الرؤية

رؤية الإتحاد هو مجتمع عربي صحي تخدمه مستشفيات ذات إدارة وخدمات صحية رفيعة ومتميزة حيث يبلغ كل الأفراد درجات عالية في الصحة.

## مهمة الإتحاد

تشمل مهمة إتحاد المستشفيات العربية ما يلي:

- 0 المساهمة في صحة أفضل لجميع المواطنين العرب من خلال التقدم في إدارة المرافق الصحية
- 0 تعزيز أداء مؤسسات الرعاية الصحية من خلال برامج التدريب
- 0 المساهمة في تطوير إدارة الرعاية الصحية الفعالة
- 0 توفير منصة لتبادل الخبرات والمعرفة والتكنولوجيا في المجتمع العربي لمؤسسات الرعاية الصحية ومهنيي الإدارة
- 0 تمثيل أعضائه في الحوار مع المنظمات العالمية الأخرى

## العضوية

يسعى اتحاد المستشفيات العربية ليكون صلة الوصل بين أعضائه ومختلف الأفرقاء في قطاع الرعاية الصحية العربية بهدف تسهيل تبادل المعرفة والخبرة في إدارة المستشفيات والقيادة.

إن عضويتك في اتحاد المستشفيات العربية تسمح لك بالتواصل مباشرة مع كبار المسؤولين وصناع القرار الرئيسيين في مجتمع مقدمي الرعاية الصحية العربية .

بالإضافة إلى إنه يسلم الضوء على مؤسستكم كعضو فاعل في مجتمع مقدمي الرعاية الصحية العربية .

## فوائد الإنضمام

- أ- تعزيز التعاون بين المستشفيات والمؤسسات الإستشفائية والطبية العربية الأعضاء في هذا الاتحاد في كافة المجالات العلمية والتقنية.
- ب- التعاون مع الهيئات العربية والدولية لوضع برامج خاصة لتدريب وتأهيل العاملين في المؤسسات الإستشفائية وزيادة خبراتهم.
- ج- الإستفادة من القدرات البشرية والتكنولوجية عبر تبادل الخبرات والتقنيات بين الأعضاء.
- د- تأسيس مراكز للابحاث والدراسات لتطوير الكفاءات العلمية والإدارية في المؤسسات الأعضاء.
- و- توفير نشرات متخصصة بالتوعية الصحية للمجتمعات العربية بكافة وحداتها وعناصرها، عبر إصدار نشرة الكترونية إستشفائية صحية متخصصة.
- ز - التسويق للخدمات التي تقدمها المؤسسات الأعضاء من خلال الإعلان على الموقع الإلكتروني الخاص بالإتحاد

## شروط العضوية

- تشمل فئات العضوية المستشفيات الخاصة والعامة ، العيادات، مراكز طبية، مراكز التشخيص او هيئة تمثيلية للمستشفيات او مجموعة خدمات صحية إستشفائية او افراد مستشارين او ناشطين في مجال الصحة وإدارة المستشفيات.
- رسوم العضوية هو 500 دولار في السنة لكل فئة من الفئات السابقة و 300 دولار للأفراد.

## قيمة العضوية

كونك عضواً في إتحاد المستشفيات العربية يعطي مؤسستك فوائد مختلفة على مختلف المستويات :

### 1 - اتصال مستمر مع أمانة سر الإتحاد

### 2 - المشاركة في أنشطة الإتحاد

- تحديثات على أنشطة وأخبار الإتحاد عن طريق البريد الإلكتروني
- الحصول على المعلومات عن مشاريع الإتحاد
- المشاركة في أنشطة الإتحاد ( الدراسات والاستقصاءات والمشاريع الرائدة ... )
- 10% حسم على المشاركة في مؤتمرات ، أنشطة وبرامج تدريب الإتحاد .

### 3 - جوائز إتحاد المستشفيات العربية السنوية

الإمكانية الحصرية لتقديم إدخال طلب للمشاركة في جوائز التصويت السنوية

### 4 - الملتقى السنوي للإتحاد

- التسجيل المجاني لحضور الملتقى السنوي
  - احتمال أن يكون العضو أحد المتحدثين خلال الملتقى السنوي
  - إمكانية تنظيم اجتماعات جانبية B2B خلال الملتقى السنوي
  - الإتصال الشخصي مع الأعضاء الآخرين المنتسبين
  - الحصول على قائمة المشاركين في الملتقى السنوي
- ### 5 - فوائد عامة
- حق التصويت في الهيئة العامة
  - شهادة العضوية وإمكانية الإستفادة وإستعمال شعار الإتحاد
  - تسهيل تبادل الخبرات بين الأعضاء
  - مساعدة الأعضاء للتواصل مع كبار المتحدثين والخبراء من اجل محاضراتهم الداخلية في المؤسسة.

### 6 - النشرة الإلكترونية

- الحصول على النشرة الإلكترونية عبر البريد عند إصدارها
- إمكانية نشر مقالات في النشرة الإلكترونية او النسخة السنوية للمجلة
- 20% حسم على الاعلانات في النشرة الإلكترونية او النسخة السنوية للمجلة

### 7 - موقع الإتحاد الإلكتروني

- الترويج لفرص التوظيف للأعضاء
- 20% حسم على الاعلانات في الموقع الإلكتروني

# MEMBERSHIP FORM



إتحاد المستشفيات العربية  
ARAB HOSPITALS FEDERATION

عضو مراقب في إجماعات المجلس الإقتصادي والإجتماعي في جامعة الدول العربية

Institution \_\_\_\_\_

المؤسسة

Address \_\_\_\_\_

العنوان

Country \_\_\_\_\_ City \_\_\_\_\_ Zip Code \_\_\_\_\_ P.O Box \_\_\_\_\_

البلد \_\_\_\_\_ المدينة \_\_\_\_\_ رمز بريدي \_\_\_\_\_ ص.ب. \_\_\_\_\_

Tel \_\_\_\_\_ Fax \_\_\_\_\_

فاكس

هاتف

Direct Line \_\_\_\_\_ No of Bed \_\_\_\_\_

عدد الأسرة

هاتف مباشر

Ownership of this institution \_\_\_\_\_

ملكية المؤسسة

Administrative Director \_\_\_\_\_

المدير الإداري

Public Institution  
مؤسسة حكومية

Private Institution  
مؤسسة خاصة

University Institution  
مؤسسة جامعية

Constitution License \_\_\_\_\_ Decree \_\_\_\_\_ Date \_\_\_\_\_

تاريخ

مرسوم

رخصة إنشاء

E- mail \_\_\_\_\_ Website \_\_\_\_\_

موقع إلكتروني

بريد إلكتروني

## It can be paid by

• Certified Check to the order of **Arab Hospitals Federation**

• Bank Transfer

Beneficiary name: Arab Hospitals Federation

Arab Bank- Riad El Solh- Beirut- Lebanon

IBAN: LB66 0005 0000 0000 3310 0440 9810

Account Nb: 0331-004409-810-01

يمكن دفع هذا المبلغ بواسطة :

- شيك مصدق لأمر إتحاد المستشفيات العربية.

- حوالة مصرفية على الحساب التالي

إسم المستفيد: إتحاد المستشفيات العربية

البنك العربي - فرع رياض الصلح بيروت - لبنان

رقم الحساب: 0331-004409-810-01

LB66 0005 0000 0000 3310 0440 9810:IBAN

